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سوختگیری با کارت سوخت در جایگاه های سوخت 
بدلیل برخی مشــکلات فنی دچار اختلال شد اما 
ســوختگیری بصورت آزاد ادامه دارد و در صورت 
اختلال باید سیســتم جایگاه بصورت دستی، به 

حالت آفلاین تغییر کند.
به گزارش مهر، علی فروزنده، مدیرکل روابط عمومی وزارت 
نفت در جمع خبرنگاران با اعلام این خبر گفت: سوختگیری 
به صورت آزاد مشکلی ندارد و تا برطرف شدن اختلال، مردم 
می توانند به صورت آزاد اقدام به سوختگیری کنند.وی افزود: این 
اختلال به دلیل بروز مشکل در سامانه متمرکز کارت سوخت 
ایجاد شده و کارشناســان در حال بررسی موضوع برای رفع 
مشکل هستند.به گفته فروزنده، به دلیل مشکل فنی ایجاد شده، 
شرکت پالایش و پخش سامانه کارت سوخت را موقتاً از مدار 

خارج کرده و سوخت گیری با قیمت آزاد ادامه دارد.
سیستم سوخت جایگاه ها باید بصورت دستی به 

حالت آفلاین تغییر داده شود
فروزنده همچنین گفت: در جلسه ای که با حضور مسئولین 
شرکت ملی پالایش و پخش به همین منظور تشکیل شده، 
راه های رفع مشــکل و بازگرداندن جایگاه های ســوخت به 
حالت عادی در دســت بررسی اســت.وی ادامه داد: بر اساس 
گزارش های رسیده، در برخی شهرها سوخت گیری بصورت آزاد 
ادامه دارد اما در برخی شهرها لازم است کارشناسان شرکت ملی 
پالایش و پخش به صورت دستی حالت جایگاه را به صورت 

آفلاین تغییر بدهند تا سوخت گیری انجام شود.
وی تصریح کرد: بــه این ترتیب درجایگاههایی که عرضه 
سوخت به صورت کامل متوقف شده، تا ساعاتی دیگر عرضه 

سوخت با نرخ آزاد آغاز می شود.
این مقام مسئول به مردم توصیه کرد صبر پیشه کنند و فعلًا به 

جایگاه های سوخت مراجعه نکنند.
  مشکلی برای سهمیه سوخت ایجاد نخواهد شد

اداره کل روابط عمومی وزارت نفت هم با صدور اطلاعیه ای 
درباره مشکل فنی ایجاد شده در سامانه کارت هوشمند سوخت 
اعلام کرد: در پی مشــکل فنی ایجاد شــده در سامانه کارت 
هوشمند سوخت، از دقایقی پیش استفاده از کارت سوخت در 
جایگاه های عرضه سراسر کشور دچار وقفه شده است؛ اما طبق 
اطلاعات به دست آمده از شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران هم اکنون سوخت گیری در جایگاه های عرضه مشکلی 
ندارد و با وجود خارج شــدن سامانه هوشمند سوخت از مدار، 
مردم می توانند با قیمت آزاد ســوخت گیری کنند. کارشناسان 

شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در حال بررسی مشکل 
فنی ایجاد شده و رفع آن هستند و این اطمینان به هموطنان 
عزیز داده می شود که هیچ مشکلی برای سهمیه سوخت ایجاد 

نخواهد شد.
مشکل نرم افزاری عامل قطع شدن سامانه کارت 

سوخت است 
سخنگوی صنف جایگاه داران سوخت کشور هم در گفتگویی 
تلویزیونی گفت: دیروز در جایگاه های ســوخت سراسر کشور 
اختلال در سامانه هوشمند ســوخت به وجود آمده است که 
علت مشــکل، نرم افزاری بود.رضا نواز افزود: علت مشکل در 
سامانه سوخت پمپ بنزین ها، نرم افزاری است. منتهی در ۸ سال 
گذشته به علت بی توجهی به موضوع سامانه هوشمند سوخت، 
دستگاه ها و کارتخوان های سوخت نصب شده در جایگاه ها، 
کاملًا مستهلک شده اند که در حال حاضر مشکل نرم افزاری 
هم اضافه شــده است.وی گفت: در حال پیگیری موضوع به 
روزرسانی و حل مشکل نرم افزاری هستیم.نواز افزود: فعلًا تا رفع 
مشکل، امکان سوخت گیری برای بنزین و گازوئیل آزاد وجود 
دارد ولی با کارت سوخت امکان سوخت گیری نیست.وی ادامه 
داد: همه متخصصین شرکت ملی پخش پالایش فرآورده های 

نفتی و مجموعه وزارت نفت در حال تلاش برای رفع مشکل 
هستند.سخنگوی صنف جایگاه داران سوخت کشور گفت: از 
هموطنان خواهش می کنم در جایگاه های سوخت تجمع نکنند 
و به اطلاعیه هایی که از شرکت های تابع وزارت نفت و شرکت 
ملی پخش پالایش فرآورده های نفتی صادر می شود، توجه کنند.
ظرف چند ساعت آینده ۷۰ درصد جایگاه ها آماده 

عرضه سوخت آزاد خواهند شد
رضایی، مدیر ســامانه هوشمند سوخت هم در گفت و گوی 
تلویزیونی، با بیان اینکه جلســات جهت بررسی مشکل فنی 
جایگاه های ســوخت در حــال برگزاری اســت، اظهار کرد: 
جایگاه های سوخت به تدریج برای عرضه سوخت با نرخ آزاد 

و خارج از سهمیه بندی در حال فعالسازی هستند.
وی افزود: از هموطنان خواهش می کنیم به جایگاه هایی که 
هنوز فعالسازی نشده اند مراجعه نکنند و صبور باشند. کارشناسان 
ما در حال مراجعه به جایگاه ها هستند تا با خارج کردن سامانه 
هوشمند سوخت از مدار، امکان سوخت گیری آزاد را فراهم کنند.
وی ادامه داد: ظرف چند ساعت آینده ۷۰ درصد جایگاه ها آماده 
عرضه سوخت آزاد خواهند شد.رضایی افزود: مشکل سخت 
افزاری را تکذیب می کنم و مشکل فقط نرم افزاری است؛ البته با 

توجه به حساسیت سوخت رسانی، سعی می کنیم با راهکارهای 
موازی یعنی عرضه سوخت با نرخ آزاد از بروز مشکل برای مردم 

جلوگیری کنیم.
 وزارت نفت: شایعه افزایش قیمت سوخت 

قویاً تکذیب می شود
روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در 
اطلاعیه ای اعلام کرد: مشکل فنی در سامانه هوشمند سوخت 
موقتی اســت و فرآورده به میزان کافــی در انبارهای نفت و 
جایگاه های عرضه سوخت وجود دارد.در این اطلاعیه شایعات 

مربوط به افزایش قیمت سوخت قویاً تکذیب شده است.
وزیر کشور: برنامه ای برای گرانی بنزین وجود ندارد

وزیر کشور هم در اظهارنظری با بیان اینکه هیچ برنامه ای برای 
گرانی بنزین وجود ندارد، گفت: اختلال در ارائه خدمات در برخی 

از پمپ های بنزین ناشی از یک اشکال فنی و سامانه ای است.
احمد وحیدی با اشاره به اختلال ایجاد شده در پمپ بنزین های 
سراســر کشــور گفت: اختلال در ارائه خدمــات در برخی از 
پمپ های بنزین ناشی از یک اشکال فنی و سامانه ای است و 
به زودی رفع می شود.وزیر کشور با تأکید بر اینکه هیچ برنامه ای 
برای گرانی بنزین وجود ندارد، گفت: مردم نگرانی نداشته باشند.

 تحویل سوخت در جایگاه های سی. ان. جی 
بدون مشکل در جریان است

 CNG محسن جوهرچی، رئیس هیأت مدیره انجمن صنفی
کشور با بیان اینکه جایگاه های سی ان جی به سامانه هوشمند 
متصل نیستند، گفت: مشکلی در تحویل سوخت در جایگاه های 
سی ان جی وجود ندارد.وی افزود: اختلال در سامانه هوشمند 
سوخت ایجاد شده است ولی به دلیل اینکه سی ان جی به این 

سامانه متصل نیست مشکلی در تحویل سوخت وجود ندارد.
معاون وزیر نفت: مشکل در ۱۵ جایگاه تهران 

برطرف شده است 
جلیل سالاری، مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی در گفتگویی تلویزیونی با اشــاره به اینکه 
جایگاه هایی که با سامانه جامع ارتباط نداشتند فعال هستند گفت: 
این مشــکل سراسری است و دلیل آن اختلال کامپیوترهای 
جایگاه ها است.وی با اشاره به اینکه هر کس به جایگاه مراجعه 
می کند ارتباط آن با یک سیستم جامع و مودم با شرکت پالایش 
و پخش برقرار می شــود گفت: در حال حاضر اقداماتی انجام 
می شود که از طریق یک نرم افزار ارتباط بین جایگاه سوخت و 
مودم برقرار شده و ارتباط بین جایگاه و مرکز داده در حال تست 

است تا به صورت آفلاین عرضه انجام شود.
سالاری افزود: به موازات این کار، تیمی از شرکت پالایش و 
پخش به جایگاه ها اعزام شدند تا به صورت دستی مشکلات 

جایگاه را برطرف کنند و به صورت آفلاین عرضه انجام شود.
مدیرعامل شــرکت پالایش و پخش در ادامه گفت: در حال 
حاضر ۱۵ جایگاه در تهران به مدار فعالیت برگشتند و در استان ها 
هم آمار متفاوت است. به طور مثال در استان اردبیل نزدیک به 
۱۳-۱۴ جایگاه فعال است و در برخی استان ها آمار کمتر است.

وی با اشاره به شــائبه حمله سایبری گفت: این مورد هنوز 
بررســی نشده است و در حال بررسی است که مشکل آیا نرم 

افزاری بوده یا حمله سایبری اتفاق افتاده است.
سالاری در پاسخ به اینکه در نهایت چه زمانی مشکل برطرف 
می شــود، افزود: اگر از طریق نرم افزاری که گفته شد در یکی 
از جایگاه ها تست شده و اگر موفقیت آمیز باشد می توان از آن 
طریق مشــکل همه جایگاه ها را برطرف کرد ولی اقدامی که 
به صورت دســتی در حال انجام است می تواند تا چند ساعت 
دیگر عرضه بنزین به صورت آزاد را از سر گرفت.وی در پایان 
تاکید کرد: مشکلی برای ذخایر سوختی کشور نیست و ذخایر به 
قدر کافی موجود است به نحوی که حتی شرایط برای صادرات 

بنزین فراهم است.

وزیر کشور:

برنامه ای برای گرانی بنزین وجود ندارد فرودگاههایکشورهوشمندمیشوند
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران از آغاز هوشمندسازی 

فرودگاه های کشور در همه زمینه ها خبر داد.
به گزارش مهر به نقل از شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، سیاوش امیرمکری در 
مراسم افتتاح پروژه های هوشمندسازی برخی فرودگاه های کشور گفت: از نتایج درگیری دنیا با 
کرونا ویروس این بود که در بخش بررسی شرایط مقابله با این بلای جهانی، مطالعات بسیار 
خوبی توسط امور بین الملل شــرکت فرودگاه ها صورت پذیرفت و از این رهگذر، به اولویت 
هوشمندسازی رسیدیم که مورد پیشــنهاد و تأیید ایکائو، یاتا و انجمن جهانی شرکت های 
فرودگاهی بود.امیرمکری ادامه داد: این شروع تمرکز ما بر موضوع بود و همگام با شعار جهانی 
هوانوردی، مهم ترین اقدام را »تأمین اطمینان خاطر مسافران هوایی« در دستور کار قرار دادیم 

که ارائه خدمات هوشمندسازی از مؤثرترین در این زمینه بود.
وی تصریح کرد: اقدام نخست ما تشکیل کمیته هوشمندسازی متشکل از افراد متخصص و 
صاحبان تجربه بود که با یک کار تیمی و جدی به نتایج اولیه این ایده و برنامه در فرودگاه ها 
رسیدیم.امیرمکری ادامه داد: از مسیر هوشمندسازی می توانیم به سه هدف مهم برسیم که بحث 
اول ارائه تسهیلات و خدمات بهتر به مسافران است. بحث دوم استفاده بهینه از منابعی است که 
در اختیار داریم و مورد سوم بحث کاهش مخاطرات و خطاها است که در حوزه های هوانوردی 

و فرودگاهی می توانیم آنها را حاصل کنیم.
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها تاکید کرد: پس از اینکه توانستیم سند جامع هوشمندسازی را به 
نتیجه درخوری برسانیم و همچنین پس از دو فرودگاه طرح پایلوت، لازم است که اولویت های 
هوشمندسازی در فرودگاه ها را شناسایی کنیم و همچنین فرودگاه هایی که زیرساخت های 
فراهم تری در امر هوشمندسازی دارند را وارد میدان کنیم.امیرمکری نکته مهم در این زمینه را 
وجود بحث هوشمندسازی در همه طراحی های زیرساختی و هوانوردی دانست و گفت: لازم 
است بحث هوشمندسازی در همه بخش های فرودگاهی و هوانوردی وجود داشته باشد؛ چراکه 
فرودگاه ها با توجه به وجود زیرساخت های لازم می توانند الگوی هوشمندسازی در کل کشور و 
درخور ایران باشند.وی انجام هوشمندسازی را تنها منوط به بحث زیرساخت ها و تأمین تجهیزات 
ندانست و تصریح کرد: فرهنگ سازی در جهت آگاهی رسانی از هوشمندسازی فرودگاه ها به 
مردم و مسافران -در فضای فرودگاهی و همچنین پرتال شرکت- می تواند آنها را با خدمات 

نوین فرودگاهی آشنا کند تا آنها بتوانند روند انجام سفر خود را مدیریت کنند.
امیرمکری در انتها ابراز امیدواری کرد طرح های هوشمندسازی در همه فرودگاه های کشور اجرا 

شود و شاهد توسعه خدمات فرودگاه ها باشیم.

۴۰درصدسرمهایدپوشدهترخیصشد
معاون فنی گمرک گفت: ۱۳۰۰ تن ســرم انســانی در گمرک شهریار و 
تهران دپو شده بود که طی سه روز اخیر ۴۰ درصد آن ترخیص و مابقی هم 

درصورت صدور مجوز از گمرک خارج خواهد شد.
به گزارش ایلنا و به نقل از صدا و سیما، مهرداد جمال ارونقی اظهار داشت: مجموع کالاهای دپو 
شده در گمرکات بالغ بر ۶.۶ میلیون تن است که از این میزان ۳.۷ میلیون تن کالای اساسی و 
۳.۵ میلیون تن هم کالای غیر اساسی است.وی گفت: از روز گذشته پذیرش پرداخت مالیات بر 

ارزش افزوده واحدهای تولیدی به صورت ضمانت نامه بانکی امکان پذیر شده است.

در جلسه ستاد اقتصادی دولت؛
»خاندوزی«سخنگویاقتصادیدولتشد

بر اساس تصمیم ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت، وزیر امور اقتصادی و 
دارایی به عنوان سخنگوی حوزه اقتصادی دولت تعیین شد.

به گزارش مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیسی روز سه شنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با اشاره به فضاسازی رسانه ای 
و ایجاد جنگ روانی برای بی ثبات جلوه دادن و افزایش کاذب قیمت ها با هدف ناامیدی مردم، 
اظهار داشت: نهادها و دستگاه های مرتبط با عرضه، تولید و تامین کالاها نباید بدون هماهنگی 
با ستاد تنظیم بازار قیمت ها را تغییر دهند.بر اساس تصمیم ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، 
ستادهای تنظیم بازار در استان ها نیز باید به صورت منظم به ریاست استاندار تشکیل جلسه 
دهد و با نظارت بر روند تولید و عرضه کالا با ستاد مرکزی در تهران هماهنگ عمل کند.در 
این جلسه همچنین سید احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی نیز به عنوان سخنگوی 

حوزه اقتصادی دولت تعیین شد.

طرحجهشمسکندرتهراناجرانمیشود
همه ی کسانی که در تهران زندگی می کنند نمی توانند در این شهر صاحبخانه 
شوند و وزارت راه و شهرسازی در طرح جدید مسکن شهرهای جایگزین 

را معرفی کرده است.
به گزارش تجارت نیوز، دولت می خواهد در پایان زمان چهار ســاله خود چهار میلیون واحد 
مسکن بســازد، هر سال یک میلیون واحد. یک هفته از زمان شروع ثبت نام آنلاین جهش 
مسکن می گذرد و حدودا تا پایان آبان ادامه دارد.متقاضیان مسکن برای ثبت درخواست خود باید 
به سامانه ثمن وزارت راه و شهرسازی به آدرس https://saman.mrud.ir/ مراجعه و 

روی گزینه »ثبت نام نهضت ملی مسکن« کلیک کنند.

سازمانهواپیماییکنترلیبرایرلاینهاندارد
یک عضو کمیسیون عمران مجلس، تاکید کرد: امروز تمام ایرلاین ها به 
صورت فول مسافر سوار می کنند و در عین حال افزایش قیمت نیز داشته اند.
اقبال شاکری در گفت وگو با ایسنا، با انتقاد از روند افزایش قیمت بلیت هواپیما، بیان کرد: 
کوتاهی سازمان هواپیمایی کشوری و معاونت مربوطه در وزارت راه و شهرسازی مهم ترین 
عامل رشد بی رویه قیمت بلیت ایرلاین ها به شمار می رود.این عضو کمیسیون عمران مجلس 
در ادامه با بیان اینکه این کمیسیون تاکنون چندین بار با وزیر راه و شهرسازی و معاونت راه در 
این خصوص جلسه برگزار کرده و این مسئله مطرح شده است، اظهار کرد: قرار بر این بوده که 
۶۰۰ کیلومتر در تعیین قیمت بلیت مبنا قرار گیرد و براساس آن برنامه ریزی صورت گیرد. امروز 
به صورت غیر رسمی استفاده از ۶۰ درصد ظرفیت هواپیماها کنار گذاشته شده و همه پروازها 
با تمام ظرفیت انجام می شود.نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
امروز تمام ایرلاین ها به صورت فول مسافر سوار می کنند و در عین حال افزایش قیمت نیز 
داشته اند. در جلسه هفته گذشته کمیسیون عمران، دو هفته فرصت به وزارت راه و شهرسازی 
و سازمان هواپیمایی داده شد تا علل وضعیت موجود را بررسی و گزارش آن را به مجلس ارائه 
کنند.شاکری تاکید کرد: این افزایش قیمت برای بار اول نیست و برای چندمین بار رخ داده است. 
این امر نشان می دهد سازمان هواپیمایی کنترلی بر روی ایرلاین ها نداشته و یا با ترک فعل 
بر تخلف آنان چشم پوشی می کند.وی تصریح کرد: کمیسیون عمران با جدیت این موضوع 
را دنبال می کند و در جلسه هفته آتی کمیسیون، منتظر گزارش سازمان هواپیمایی و وزارت راه 

درخصوص علت این موضوع هستیم.

ورودکمیسیوناصل۹۰مجلسبهپرداخت
غیرسجامیسودمجامعشرکتها

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس با اشاره به این که پرداخت غیرسجامی 
سود شــرکت های  بورسی موجب شده تا این ســود به جای رسیدن به 
مردم، در حساب شرکت ها رسوب کند، گفت: رئیس جدید سازمان بورس 

شرکت ها را مکلف کند تا سود را از طریق سجام پرداخت کنند.
 به گزارش تسنیم، حسن شجاعی، رئیس کمیسیون اصل 9۰ مجلس در صفحه شخصی 
خود در توئیتر نوشت: پرداخت سود شرکت های  بورسی با روش های غیرسجامی موجب شده 
که سود به جای این که به دست مردم برسد در حساب خود شرکت ها رسوب کند. انتظار می رود 
رئیس جدید سازمان بورس شرکت ها را مکلف کند تا سود را از طریق سجام پرداخت کنند. در 

این مسیر  کمیسیون اصل نود پیگیر حقوق سهامداران خرد خواهد بود.

چراغسبزستادملیکرونا
برایبازگشاییحضوریمدارس

رئیس کمیســیون آموزش با بیان اینکه با توجه به میزان واکسیناسیون آمادگی 
بازگشــایی مدارس وجود دارد، گفت: البته حضور در مدارس بر اســاس اعلام, 

سرپرست وزارت آموزش و پرورش اختیاری است.
به گزارش تسنیم، »علیرضا منادی سفیدان«، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسلامی، درباره بازگشایی حضوری مدارس با توجه به افزایش سرعت واکسیناسیون در کشور گفت: 
با توجه به اینکه مدارس 2 سال است به صورت غیرحضوری اداره می  شود، به شدت از ناحیه کیفیت 
آموزشی آسیب دیده ایم؛ بخش عمده ای از خانواده ها خواستار بازگشایی حضوری مدارس شده اند.نماینده 
مردم تبریز در مجلس با یادآوری اینکه تاکنون بیش از ۷۰ میلیون نفر در کشور واکسینه شده اند، افزود: 
بر همین اساس ستاد ملی کرونا برای بازگشایی مدارس نیز چراغ سبز داده است تا مدارس به صورت 
ترکیبی بازگشایی شوند.وی با بیان اینکه در حال حاضر نیز روزانه ۱.۵ میلیون دز واکسن تزریق می شود، 

اضافه کرد: در صورت تداوم این روند و ورود به آذرماه، تمامی معلمان به طور کامل واکسینه می شوند.
منادی سفیدان ادامه داد: همین طور تأکید داریم تمامی افرادی که با دانش آموزان در ارتباط هستند مانند 
رانندگان سرویس مدارس، نیروهای خدماتی و... در مدارس واکسینه شوند تا در آذرماه آمادگی کامل 

برای بازگشایی مدارس وجود داشته باشد.

اخبار کوتاه 

وزیر امورخارجه کشــورمان در دیدار با 
توافقات  از  ترکمنستان  وزیرامورخارجه 
اساسی بین دو کشــور خبر داد و گفت: 
ایران از دو مسیر سرخس و گنبد از کشور 

ترکمنستان، برق وارد خواهد کرد.
به گزارش مهر، حســین امیرعبداللهیان پس از 
دیدار و گفتگوهای دو ســاعته با رشــید مردوف 
وزیر امور خارجه جمهوری ترکمنستان گفت: در 
ابتدا لازم است به این جمله از مقام معظم رهبری 

در خصوص ترکمنستان اشاره کنم که تاکید داشتند، »رابطه ما و ترکمنستان 
نه تنها رابطه همسایگی بلکه خویشاوندی است.«وی ادامه داد: رئیس جمهور 
محترم ترکمنستان نیز بارها این عبارت را تکرار کردند که صرفاً در خصوص 
کشور همسایه ایران، معتقد هستم که در قیامت از همسایه در خصوص همسایه 
سوال می کنند.امیرعبداللهیان تصریح کرد: همزمان با گفتگوی ما در ساختمان 
وزارت خارجه، کمیسیون مشترک همکاری های دو کشور در تهران برگزار شده 
و دروزارتخانه های ذیربط همکاری ها و گفتگوهــا ادامه دارد.وزیر امور خارجه 
کشورمان گفت: ما امروز توافق کردیم، سند همکاری های مشترک دو کشور 
را مورد بازنگری قرار دهیم.وی افزود: تاکنون بیش از یکصد سند رسمی بین 
دو کشور به امضا رسیده اســت تا افق همکاری ها با امضای یک سند جامع 

همکاری هــا و ارتقاء حجم تبــادلات تجاری دو 
کشور به حداکثر ممکن برسد.امیرعبداللهیان اضافه 
کرد: خرسند هستیم که امروز فرصتی شد که در 
خصوص همه موضوعات در حدود دو ساعت با هم 
گفتگو و مذاکره داشته باشیم تا در مورد بازگشایی 
مسیر ترانزیت و حرکت کامیونداران دو کشور از 
چهار نقطه مشترک مرزی با توجه به عبور از بحران 
کرونا و واکسینه شــدن همه رانندگان ترانزیت 
کامیون در دو کشور، چاره اندیشی کنیم.وزیر امور 
خارجه کشورمان افزود: همکاری های زمینی استانی، و همکاری در حوزه های 
آب، برق و گاز مورد علاقه دو طرف برای گفتگو است.وی تصریح کرد: توافقات 
اساسی بین وزرای امورخارجه دوکشور به عمل آمد. ایران از دو مسیر سرخس 
و گنبد برق را از کشور ترکمنستان وارد می کند، در سطح وزارت خانه های انرژی 
و نیرو نیز سند همکاری به امضا می رسد.وزیر امور خارجه کشورمان همچنین 
تصریح کرد: سند دوستی و همکاری دو کشور و موضوعات مرتبط با آب نیز از 
گفتگوهای مورد توجه ما بوده است. وزیر امور خارجه کشورمان همچنین گفت: 
گفت وگو در خصوص مسائل منطقه از جمله شمال افغانستان، منطقه غرب 
آسیا و قفقاز جنوبی دیگر موضوع مورد مشورت ما برای گفتگوی مشترک ما 

در این نشست بود.

گزارش دیوان محاســبات از طرح اقدام ملی مسکن حاکی از 
پیشرفت ناچیز این طرح در سراسر کشور است.

به گزارش ایلنا، گزارش دیوان محاســبات از طرح اقدام ملی مسکن نشان از 
پیشرفت ناچیز این طرح در سراسر کشــور دارد.طرح اقدام ملی مسکن یکی 
از موضوعات اولویت دار حسابرســی اســت که در تحقق شعار »رونق تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« مورد بررسی و نظارت دیوان محاسبات کشور قرار 
گرفته اســت.نگاهی گذرا به جدول زیرگویای عدم پیشرفت این طرح از زمان 
شــروع )سال ۱۳9۸( تا پایان تیر ماه ۱۴۰۰ است. البته در برخی از استان ها به 
دلیل ادغام طرح مســکن مهر و انتقال واحدهای آماده و یا با پیشرفت بالا به 
طرح ملی مسکن، درصد پیشرفت بالایی قید شده است ولی در عمل طرح اقدام 
ملی مسکن در این استان ها هم به تنهایی پیشرفت چندانی نداشته است.دیوان 
محاسبات در بررسی های کارشناسی، عوامل دخیل در عدم پیشرفت فیزیکی و 
عملی این طرح را نیز مورد موشکافی قرار داده و برخی از مهمترین آنها را در قالب 
موارد زیر بیان کرده است؛- سیاست گذاری های مقطعی در تامین مسکن مانند 
طرح اسکان ضربتی ۷۷، طرح استیجاری، طرح مسکن مهر، اجاره داری ۵ ساله 
و نیز طرح اقدام ملی مسکن باعث بلاتکلیفی دستگاه های اجرایی و مردم شده 
است.- نرخ بالای تسهیلات )۱۸درصد( تزریق مالی پروژه ها و روند احداث آنها 
را دچار مشکل کرده است.- تخصیص اراضی و نقشه های ساخت برخی پروژه ها 
هنوز قطعی نیست.- سازمان ملی زمین و مسکن فاقد اراضی مناسب و کافی 
جهت اجرای طرح اقدام ملی مســکن در برخی از استان ها است.- در بسیاری 
از استان ها هیچ گونه منابع مالی دولتی تخصیص نیافته است و هزینه ساخت، 

صرفاً از طریق آورده خود متقاضی و تسهیلات بانکی تامین شده است.همچنین 
عواملی از جمله تورم و عدم ثبات قیمت مصالح، عدم نظارت بر بازار مصالح، عدم 
تخصیص مصالح به صورت یارانه ای، عدم تطبیق تعدیلات با نرخ واقعی تورم، 
عدم پرداخت تسهیلات در زمان مقرر توسط بانک، بروکراسی اداری طولانی، 
کمبود اراضی دولتی مناسب جهت اختصاص به متقاضیان، موقعیت نامناسب 
جغرافیایی و هزینه های بالای آماده سازی، ضعف در اجرای شبکه های خدماتی، 
تاخیر در شروع عملیات ســاخت، عدم همکاری مناسب دستگاه های ذیربط 
)شهرداری، شرکت های خدماتی شامل آب، برق، گاز و…( در ارائه خدمات به 
سایت، عدم پیش بینی اعتبار پیرامون تامین خدمات زیربنایی توسط دستگاه های 
ذیربط و عدم تعهد دستگاه های فوق جهت اجرای ساختمان های مورد نیاز همانند 
مسکن مهر و عدم چابکی دستگاه های مجری در اجرای این طرح تاثیر زیادی 
در بر زمین ماندن آن داشته است.گفتنی است که طبق اصول )۳۱( و )۴۳( قانون 
اساســی جمهوری اسلامی ایران و مفاد ماده )۱( قانون ساماندهی و حمایت از 
تولید و عرضه مسکن و ماده )۵9( قانون برنامه پنجساله ششم توسعه اقتصادی، 
اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران، دولت موظف به تامین مسکن 
مناسب برای آحاد ملت به خصوص اقشار کم درآمد می باشد.لذا به منظور رونق و 
تعادل بخشی به بازار مسکن به عنوان یکی از بازارهای مهم در ایجاد فرصت های 
شــغلی و به تحرک واداشتن سایر بخش های اقتصادی کشور، در برنامه های 
ابلاغی وزارت راه و شهرســازی مقرر شده است ظرف مدت ۳ سال عملیات 
اجرایی ساخت تعداد ۴۰۰ هزار واحد مسکونی با هدایت و راهبری مجموعه وزارت 

راه و شهرسازی آغاز شود. اجرای این طرح از سال ۱۳9۸ کلید خورده است.

رئیس سابق سازمان برنامه و بودجه با 
تکذیب ادعای خالی بودن خزانه در ایام 
پایانی دولت دوازدهم گفت: خزانه ورودی 
مستمر دارد و هر روز در آن مبالغی تجمیع 

می شود.
به گزارش مهر، محمدباقر نوبخت در گفتگویی 
ضمن تکذیب ادعای خالی بــودن خزانه در ایام 
پایانی فعالیت دولت دوازدهم تاکید کرد که موضوع 
نامه منتشره، مربوط به موجودی یک ردیف خاص 

از بودجه بوده اســت.نوبخت توضیح داد: در دولت قبل تصمیم گرفته شد تا 
طرح های عمرانی اولویت دار که تا پایان عمر دولت دوازدهم قابل اتمام هستند 
را هرچه زودتر به سرانجام برسانیم تا طرح های نیمه تمام کمتری باقی بمانند. 
برای این منظور ردیفی مختص طرح های اولویت دار نزد خزانه در نظر گرفته 

شد.
به گفته وی، مقرر شــده بود پس از تأیید اولویت طرح ها از سوی دستگاه 
مربوطه و با توافق رئیس جمهور، از محل این ردیف، بودجه لازم تخصیص 
یابد. در همین راستا در چهار ماهه اول امسال قریب به ۶۴ هزار میلیارد تومان 

برای طرح های عمرانی هزینه شد.
نوبخت با اشاره به اینکه موجودی این ردیف اوایل مرداد ماه به اتمام رسیده 

بود، ادامه داد: از همین روی آقای رئیس جمهور در 
پاسخ به درخواست تخصیص بودجه برای تکمیل 
و بهره برداری از پروژه آبیک، مرقوم فرمودند که 

موجودی این ردیف به پایان رسیده است.
رئیس پیشین سازمان برنامه و بودجه کشور با 
تاکید بر اینکه خزانه در پایان دولت دوازدهم خالی 
نبوده، یادآور شد: خزانه ورودی مستمر دارد و هر 
روز در آن مبالغی تجمیع می شود. این بدان معنا 
است که خزانه هیچوقت خالی نمی شود. حتی اگر 
چنین ادعای محالی صحت داشت، پس چطور طی سه ماه گذشته حقوق ها از 

سوی دولت جدید پرداخت شده است.
 صبح دیروز نامه ای با امضای رئیس دفتر و سرپرست نهاد ریاست جمهوری 
در دولت دوازدهم، مبنی بر پاسخی به درخواست رئیس پیشین سازمان برنامه 
و بودجه کشور جهت تخصیص بودجه به منظور تکمیل و بهره برداری از پروژه 
آبرسانی آبیک منتشر شــد. محمود واعظی در این نامه پی نوشتی از حسن 
روحانی مبنی بر اینکه »موجودی خزانه به درخواست جنابعالی تخلیه شده و 
موجودی وجود ندارند« را ضمیمه کرده اســت. بسیاری از رسانه ها از این پی 
نوشت اینگونه برداشت کردند که دولت دوازدهم خزانه کل کشور را »خالی« 

تحویل دولت سیزدهم داده است.

دبیــر انجمن صنایع روغن نباتی گفــت: بلاتکلیفی دولت در 
خصوص نرخ ارز و نحوه تخصیص آن در شش ماهه دوم برای 

صنعت روغن نباتی مشکل ساز می شود.
به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی انجمن صنفی صنایع روغن نباتی 
ایران، امیر هوشنگ بیرشک با بیان اینکه از ابتدای سال جاری تا کنون بیش 
از 2۶۰ هزار تن روغن های بخش خصوصی در بنادر رســوب کرده و دولت 
ارز مــورد نیاز واردکنندگان بخش خصوصی  را تامین نمی کند گفت: دولت 
به بهانه های مختلف از جمله تغییر دولت، انتصاب وزیران، تغییر اولویت های 
ارزی، کمبود ارز و ... از تخصیص ارز به روغن های رسوبی بخش خصوصی 

در بنادر سر باز می زند.
وی افزود: سیاســت ارزی دولت در شش ماه دوم سال جاری نیز مشخص 
نیست و هر روز شایعاتی در زمینه تغییر نرخ ارز به گوش می رسد و بیم آن 
می رود ادامه وضعیت کنونی باعث برهم خوردن نظم کنونی در بازار روغن 

نباتی شود.
بیرشک با بیان اینکه دولت تا کنون به وعده های ارزی خود عمل نکرده است 
تصریح کرد: بارها و بارها در مکاتبات مختلف و نشست های حضوری شرایط 
صنعت روغن نباتی برای دولتمردان تشریح شده است و آنها قول مساعد برای 
حل مشکلات داده اند به طوری که در جلسه اخیر با وزیر جهاد کشاورزی، وزیر 
شخصا دستور داد به سرعت مشکل ارزی روغن خام بررسی و تعیین تکلیف 
شود و صنعت روغن نباتی از بلاتکلیفی رهایی یابد اما متاسفانه تا کنون هیچ 

اقدام عملی در این زمینه انجام نشده است.

وی افزود: نبود رویه مشــخص در تصمیم گیری باعث شده واردکنندگان 
روغن خام هیچ گونه تمایلی به واردات نداشته باشند و عملا خرید آتی روغن 
خام متوقف شده است. همچنین اعتبار واردکنندگان در بازارهای جهانی از بین 

رفته است.
دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی در خصوص وضعیت تامین روغن 
خــام مورد نیاز صنعت با توجه به عدم تخصیــص ارز به بخش خصوصی 
گفت: بر اساس مصوبات موجود، شرکت بازرگانی دولتی وظیفه ذخیره سازی 
روغن خام )ذخایر اســتراتژیک( را دارد  اما متاسفانه به دلیل نامناسب بودن 
ترکیب روغن های موجود این شــرکت، صنعت روغن نباتی با چالش جدی 
 برای تولید روغن مورد نیاز صنف و صنعت و روغن سرخ کردنی مواجه شده 

است.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به اعلام شرکت بازرگانی دولتی موجودی روغن 
پالم این شرکت به کمترین میزان در چند سال اخیر کاهش یافته است و امکان 
توزیع مناســب روغن پالم در حال حاضر وجود ندارد و این در حالی است که 
نزدیک به ۱۰۰ هزارتن روغن پالم بخش خصوصی ماه هاست در بنادر کشور 

رسوب کرده و چشم انتظار تخصیص ارز است.
بیرشک نبود روغن خام را چالشی مهم برای صنعت روغن نباتی اعلام کرد 
و تصریح کرد: روغن پالم یک از مواد اولیه مهم برای تولید روغن های صنف و 
صنعت و روغن سرخ کردنی است و بیم آن می رود اگر دولت در اسرع وقت ارز 
روغن های پالم موجود در بنادر را تخصیص ندهد تولید روغن صنف و صنعت و 

روغن سرخ کردنی با مشکل مواجه شده و عملا متوقف شود.
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رسانه وابسته به شورای عالی امنیت ملی با تایید 
خبر حمله سایبری به ســامانه سوخت گیری در 
پمپ بنزین ها نوشت: جزییات این حمله سایبری 
و منشاء آن در دست بررســی است و اطلاعات 
 تکمیلی پس از جمع بندی نهایی منتشــر خواهد 

شد.
به گزارش ایلنا، نورنیوز رسانه وابسته به شورای عالی امنیت 
ملی با تایید خبر حمله سایبری به سامانه سوخت گیری در پمپ 
بنزین ها نوشت:»اختلال ایجاد شده در سامانه سوخت گیری 

در پمپ بنزین ها که از ســاعاتی قبل موجب بروز مشکل در 
روند سوخت گیری خودروها شده ناشی از حمله سایبری بوده 
است. کارشناسان فنی در حال رفع مشکل ایجاد شده هستند 
و به زودی روند سوخت گیری در پمپ بنزین ها به حالت عادی 
برخواهد گشت.جزییات این حمله سایبری و منشاء آن در دست 
بررسی اســت و اطلاعات تکمیلی پس از جمع بندی نهایی 

منتشر خواهد شد.«
این در حالی اســت که علی فروزنده سخنگوی وزارت نفت 

اعلام کرد که ان خبر را تایید یا تکذیب نمی کند.

 بیگی نژاد : باید پاسخ حمله سایبری
 به سامانه توزیع سوخت را بدهیم

 همچنین در ادامه عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی گفت: حمله سایبری به سامانه توزیع سوخت به مثابه 
تجاوز به تمامیت ارضی است و باید با اقدام هم تراز پاسخ داده 
شود.به گزارش مهر، هادی بیگی نژاد، عضو کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اســلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر 
با اشــاره به ایجاد اختلال در سامانه کارت هوشمند سوخت، 
نوشت: تجربه اختلال در سیستم توزیع سوخت یک بار دیگر 

اهمیت تقویت پدافند غیرعامل در مقابل حملات سایبری و 
تهدید زندگی عادی مردم را ثابت کرد. وی در ادامه این مطلب 
آورده است: ضمن اینکه چنین شیطنت هایی به مثابه تجاوز 

به تمامیت ارضی است و باید با اقدام هم تراز پاسخ داده شود.
جوکار: علت اختلال در پمپ بنزین ها بی توجهی به 

اصول پدافند غیرعامل است
رئیس کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها با بیان اینکه 
امنیت سامانه کارت سوخت باید حفظ شود، گفت: عدم رعایت 

اصول پدافند غیرعامل، علت بروز چنین مشکلاتی است.

محمدصالح جوکار در گفتگو بــا خبرنگار مهر درخصوص 
اختلال در سامانه هوشمند سوخت گفت: احتمالا علت اختلال 
ایجاد شده، حمله سایبری است.رئیس کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراها با بیان اینکه امنیت سامانه کارت سوخت باید 
حفظ شــود، گفت: عدم رعایت اصول پدافند غیرعامل، علت 
بروز چنین مشکلاتی است.به گزارش مهر، از ساعت ۱۱ صبح 
دیروز)سه شنبه( در جایگاه های سوخت سراسر کشور اختلالی 
در سامانه هوشمند سوخت به وجود آمد که به گفته مسئولان، 

اختلالات فنی و نرم افزاری است.
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